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Wijkvereniging Cronestein 
De wijkvereniging behartigt belangen van de bewoners en ondernemers in de 
wijk Cronestein. De wijk met een driehoekige vorm is gelegen tussen de Ka-
naalweg, de Trekvliet en het treinspoor. Binnen de driehoek zijn er drie buurten: 
de Lammenschansdriehoek, de Fruitbuurt en de Vlietkaap. De wijkvereniging 
overlegt regelmatig met de gemeente over de kwaliteit van de openbare ruimte 
en denkt mee over oplossingen voor knelpunten in de wijk. 

Bestuursleden
De wijkvereniging wordt geleid door een bestuur: Marion van Dongen (voor-
zitter), vacature (secretaris), Arie Kuijpers (penningmeester) Jos van der Kolk 
(algemeen bestuurslid), Edwin van Ginkel (algemeen bestuurslid) en vacature 
(algemeen bestuurslid). 

Wijkkrant
De wijkkrant is een onafhankelijke uitgave van de wijkvereniging. De krant wordt 
huis aan huis verspreid door vrijwilligers en is ook af te halen bij de Gamma, 
PLUS en de Tuin van de Smid. Heeft u geen wijkkrant ontvangen bij u thuis, 
maar wilt u dit wel graag, stuur dan een mailtje naar info@wijkverenigingcrone-
stein.nl 

Adverteren in de wijkkrant 
Met een advertentie, interview, kortingsactie, oproep, column of alleen met een 
logo in de wijkkrant? Dat kan!
Formaat advertentie Aantal advertenties per jaar Prijs per jaar 
1/6 A4 (logo zonder begeleidende tekst) 2  80,-  
1/3 A4 (advertentie met tekst) 2  125,-  
1 A4 (advertentie, column of interview) 2  200,- 
 
Vormgeving
SJHAPOO • studio jaco haartsen

Van de redactie 
De wijkvereniging is altijd op zoek naar verhalen uit de wijk. Kent u een mooi 
verhaal over een buurman, -kind of –vrouw, huisje, huisdier, plant of bootje? 
Wilt u graag een gedicht met ons delen? Heeft u nieuwe buren en wilt u hen 
graag voorstellen? Bent u een ondernemer en wilt u wat meer vertellen over uw 

Colofon

werk? Neem contact op met de redac-
tie van de wijkkrant door middel van 
onderstaande gegevens. De redactie 
houdt zich wel het recht voor bijdra-
gen in te korten of te weigeren. Het 
gebruik van artikelen uit de wijkkrant 
is toegestaan onder duidelijke vermel-
ding van de bron. 

Redactie
Els de Waard, Edwin van Ginkel en 
Marion van Dongen. Mede mogelijk 
gemaakt door een aantal gastschrij-
vers uit de wijk.

Adres
Tomatenstraat 2
2321 HG Leiden

Algemene informatie
E-mail: info@wijkverenigingcronestein.
nl
Website: www.wijkverenigingcrone-
stein.nl
KVK: 28079936
Bankrekening: NL28INGB0000113491
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Beste bewoners en ondernemers in de wijk

Een goed bezochte ALV, een stijgende inloop bij de sociale tafel van Incluzio en 
een groeiende groep wijkbewoners die een steentje willen bijdragen aan een 
levendige en sociale wijk Cronestein. En niet te vergeten is eindelijk de vacature 
voor penningmeester vervuld. Dat geeft ons weer energie om samen met u aan 
de slag te gaan in en voor de wijk. Alleen lukt dat namelijk niet.

Dat er veel nieuwe bewoners in de Ananas zijn gekomen is ook onze naaste 
buren in Tuinstadwijk niet ontgaan. Zij schreven daar een leuk stukje over in hun 
wijkkrant.
Met de wijkkrant vindt u ook in de brievenbus een kaartje van Incluzio met hun 
contactgegevens en een uitnodiging voor Burendag.

Bij het verschijnen van deze wijkkrant zijn alle scholen weer begonnen ook Da-
Vinci en mboRijnland. Hopelijk lukt het dit schooljaar wel om alle fietsen van de 
studenten aan de achterkant van het gebouw te plaatsen in plaats van verspreid 
over het Bétaplein. In de zomer was het duidelijk zichtbaar hoe dat er eruit ziet 
zonder dat het fietsmetaal overal tegen aangegooid is.

De meeste studenten zijn al in augustus teruggekomen van vakantie en berei-
den zich voor op de ontvangst van de nieuwe studenten in de EL Cidweek. Dat 
zal DuWo ook wel weer merken bij de woningen aan het Omegaplantsoen en 
Bétaplein. Hopelijk zien buurtgenoten dat minder bij de vuilcontainers waar 
mensen hun oude en nieuwe troep makkelijk zo achtergelaten terwijl in Leiden 
de gemeente gratis alles komt ophalen. 
De uitbreiding van DuWo op de Praxislocatie zal nog wel even op zich laten 
wachten ondanks dat de Praxis dit jaar daar het pand verlaat. De Auto XL is al 
eind augustus vertrokken . Dat zal tijdelijk een stuk rustiger zijn aan de Zoeter-
woudseweg.
Helaas hebben acties van de Bewonersbelangengroep Watergeuskade niet veel 
effect gehad op het vastgestelde bestemmingsplan in de gemeenteraad. Het is 
wachten op de definitieve bouwplannen

Nu nog eindelijk even genieten van een echte zomerzon en hopelijk zie ik veel 
buurtbewoners bij ons verjaardagsfeestje op 23 september.

beste 
Wijk

bewoner 
Namens het bestuur,  
Marion van Dongen, 

Voorzitter Wijkvereniging Cronestein

ABOUT THE NEIGHBOURHOOD AS-
SOCIATION CRONESTEIN
The apartments located on the Omega-
kade, Kappakade and Betaplein are part 
of our Cronestein district. Cronestein is 
shaped like a triangle and it is located 
between two rivers and the railway. In 
this magazine we would like to keep you 
updated about several developments that 
are happening in our district. If you have 
any questions about these developments, 
please feel free to reach out to the Neigh-
bourhood Association Cronestein and we 
will be happy to answer any questions you 
might have. 

The neighbourhood association Cronestein 
looks after the interest of the residents 
and entrepreneurs of the Cronestein 
district. The neighbourhood association 
meets on a regular basis with the munici-
pal Leiden concerning the quality of the 
public area and to deal with bottlenecks 
that have to be solved within the area. 
Furthermore, we organize an official an-
nual assembly for all the residents in which 
a variety of public topics are discussed. We 
set up local community fairs and publish 
a newspaper concerning topics about 
the district, the municipal and associated 
topics. There is also enough room to orga-
nize an activity yourself, and this initiative 
is supported by the association. So if you 
have any ideas or questions send an e-mail 
via info@wijkverenigingcronestein.nl. 
Furthermore, we are also looking for vo-
lunteers, so if you would like to be part of 
our volunteering team let us know. More 
information about the neighbourhood 
association can be found on the website 
www.wijkverenigingcronestein.nl

For now enjoy this magazine and we hope 
to hear from you.

If you have furniture that need to be picked up for 
demolition, please call 14 071 for an appointment. 
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meer info 
over de 
Wijk

vereniging

Activiteiten met subsidiemogelijkheid
Wilt u een activiteit organiseren voor uw buurtgenoten? Heeft u een idee of 
wens om uw wijk te verbeteren? Dan kunt u mogelijk gebruik maken van de 
subsidieregeling Maatschappelijke Initiatieven van de gemeente Leiden of bij 
GaGoed.
Ook kunnen wij als wijkvereniging ondersteunen. Bewoners die zelf een activi-
teit organiseren gericht op het stimuleren van het contact in de straat, komen 
in aanmerking voor een tegemoetkoming van € 50,-. Stuur ons een mail en we 
nemen contact op over de mogelijkheden.

 

Meld u 
aan voor de 
nieuwsbrief 

via 
info@wijkvereniging-

cronestein.nl 

Vrijwilligers gezocht!

Redacteuren voor de wijkkrant 
en/of nieuwsbrieven
Heb jij gevoel voor taal? Of heb je 
een mooi verhaal? Heb je een mooie 
foto van een bloeiende boom, ken je 
een leuk raadseltje, heb je een razend 
interessante buurman of –vrouw of 
heb je een geheim plekje of pareltje 
ontdekt in de wijk, wil je een mooi 
gedicht delen, of heb je een mooie 
kleurplaat voor kinderen gemaakt? 
Ken je nog ondernemers die graag 
willen adverteren in de wijkkrant? 
Kruip in de pen en verblijd de wijk 
met jouw mooie gedicht, foto of 
verhaal. 

Bestuur
Het bestuur van de wijkvereniging 
vergadert een paar keer per jaar. Heb 
je voor jouw studie nog een onder-
zoekisdee of project, ben je geïnte-
resseerd in groen, leefbaarheid of 
verkeer? Studeer je communicatie of 
marketing?
Ben je beschikbaar voor minimaal 1 
jaar voor max 24 uur/jr (en meer kan 
altijd) dan zoeken wij jou. Voor je 
studie kunnen we je begeleiden bij de 
stage of onderzoeksopdracht. Verkeer 
gaat een grote rol spelen de komende 
jaren bi de herinrichting van de Lam-
menschansweg en de Europaweg. 
Heb je zelf een idee, ook goed. 

De secretarisfunctie is bij ons beperkt 
in tijd omdat er ook al een redactie is. 
Woon je nog niet zo lang in Leiden 
dan is dit dé manier om kennis te ma-
ken met de stad en alles wat er speelt. 
Je bepaalt zelf op welke uitnodigingen 
wij als wijkvereniging ingaan.
 
Voor meer informatie kun je contact 
opnemen met Marion van Dongen via 
info@wijkverenigingcronestein.nl. 

ALV

Op de prachtige locatie van 
Riksja Travel werden wij zeer 
hartelijk ontvangen met kof-
fie en thee. De ALV was goed 
bezocht met drie workshops 
die door iedereen gewaardeerd 
werden. Bij het algemene 
gedeelte bood spontaan een 
nieuwe bewoner van de Ana-
nas zich aan als penningmees-
ter. Hij heet Arie Kuijpers en 
heeft een goede achtergrond 
voor deze functie. We zijn daar 
heel blij mee.  De kascommis-
sie kon de jaarrekening nog 
niet goedkeuren maar dankzij 
de nieuwe penningsmeester is 
dat in juli alsnog gebeurd. Het 
verslag van de ALV en de goed-
keuring van de jaarrekening 
door de kascommissie kunt u 
vinden op de website.

 

JIJ?
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Wijkjubileumfeest voor en door bewoners
Marion van Dongen, met dank aan wijkbewoner Jur Laken

In de jaren 80 was in het oudste gedeelte van onze wijk in het Fruitbuurtje al een 
wijkcomitee aan de slag. De eerste activiteiten van het comitee waren destijds 
vooral gericht op de ernstige overlast van de toenmalige Betoncentrale.  Die 
bestaat niet meer evenals andere bedrijven. Het wijkcomitee hield zich ook bezig 
met gezellige activiteiten voor de buurtbewoners. Om het meer een officiële 
status te kunnen geven met name richting gemeente is september 1998 officieel 
wijkvereniging Cronestein opgericht. Mensen van het eerste uur waren onder 
andere Jur Laken, Niek de Goeje, Gert Weisberg en Molly van der Berg.
De afgelopen jaren zijn vooral de bouwprojecten, parkeren en groen een punt 
van actie geweest voor het bestuur. Het thema Leefbaarheid vraagt door het 
toegenomen aantal bewoners in de wijk meer aandacht.
De wijkvereniging wilde het 25-jarig bestaan daarom vieren samen met de 
landelijke burendag. Met de bon achterin de wijkkrant kunt u op zaterdag een 
kopje koffie halen bij Het Koffiehoekje of een snack bij Vet Gezond. Levert u de 
bon in met uw emaialdres dan wacht voor 3 gelukkigen een volle boodschap-
pentas van de PLus ter waarde van €75,= 
Als je jarig bent trakteer je.

Wijk
berichten

De sociale tafel
Els de Waard 

Fransje Barnard is buurtcoach voor Incluzio. In die hoedanigheid zocht ze al een 
tijd naar een plaats van samenkomst in de wijk. Zij had daarbij een ‘huis van de 
buurt’, zoals Leiden die in een aantal andere delen van de stad kent, voor ogen. 
De panden die om het Bèta Plein te huur staan zijn te duur. Tijdens een zoge-
naamde pizza maaltijd van Incluzio in december 2022, die door 32 buurtbewo-
ners werd bijgewoond, leerde ze Kevin, eigenaar van Vet Gezond, kennen. Sinds 
begin april houdt zij daar  elke woensdag van 12.00 – 13.30 uur  ‘sociale tafel’. 
Aan die sociale tafel nemen inmiddels met grote regelmaat de wijkagent, de wijk 
BOA (Buitengewoon Opsporings Ambtenaar), de verhuurder van de studenten-
flats DUWO, Sleutelstad, de wijkvereniging, een VVE voorzitter en  de bewo-
nerscommissie van de studentenflat  plaats. Afwisselend komen bewoners langs 
voor gewoon een kop koffie ( Incluzio betaalt), een praatje of vraag om raad. 
Organisaties in en om het onderwijs ( begeleiding autistische studenten, Tech-
nolab, VMBO) komen ook langs.  Fransje heeft het over het ‘zwaan kleef aan’ 
effect dat ze ook beoogde met dit initiatief. “Ik wil mezelf uiteindelijk overbodig 
maken” zegt zij, “ik ben nu de verbinder van personen en instanties die elkaar 
op een gegeven moment wel weten te vinden en samen verder kunnen”. Het 
is de vaker genoemde sociale cohesie die gediend moet zijn met dit tot nu toe 
unieke initiatief. Inmiddels zijn er al verschillende casusbesprekingen geweest 
door agent en DUWO.  Dat bewoners van een buurt of wijk er baat bij hebben 
om elkaar te kennen en de weg te weten naar hulp en diensten is bekend. In 
de Coronatijd werd onderzoek gedaan naar eenzaamheid onder studenten en 
de uitkomsten daarvan schokten iedereen die dacht dat die elkaar wel weten 
te vinden. Ook al zijn zij tijdelijke bewoners van een buurt, volgens Fransje zijn 
studenten zeker te interesseren voor contacten en activiteiten in die tijdelijke 
woonomgeving.

Agenda met activiteiten in en 
voor Cronestein in 2023

Agenda Cronestein

De komende maanden weer veel 
activiteiten in de wijk zoals wandelen 
met Buurtzorg tweewekelijks” en de 
Fruitjes tweewekelijks met de vrijdag-
avond in het Zuiderkwartier.
Wekelijks op woensdag 12.00-13.30 
sociale tafel door Incluzio bij Vet 
Gezond

2 september buurtbarbecue Vlietkaap
6 september sociale tafel
8 september high tea
11 september wandelen
13 september sociale tafel
20 september inspiratiemiddag Tech-
nolab

23 september 25 jaar Wijk-
vereniging koffie en thee op het 
Bétaplein 

25 september wandelen
7 oktober feest bij Yours
9 oktober wandelen 
15 oktober herfstvakantie bij Techno-
lab
23 oktober wandelen
3 november wijnproeverij
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Burendag
Op 23 september is het nationale burendag. Fransje denkt graag mee over de  
uitvoering daarvan in deze wijk. De wijkvereniging is al bezig met verschillende 
initiatieven verspreid over de hele wijk. De ondernemer van PLUS op het Bèta-
plein ziet er wel iets in als op die dag zoveel bewoners  buiten eten. Fransje ver-
wijst naar de Langste Leidse Tafel van Nederland aan de Hooglandse Kerkgracht 
waaraan op 10 juni vele Leidenaren te gast waren bij verschillende studentenor-
ganisaties “Je ziet dus dat er heel goed iets door en voor studenten gedaan kan 
worden aan saamhorigheid van wijkgenoten”. De sociale tafel in Vet Gezond is 
er ook in de zomer en Fransje rekent er op dat in die tijd een bijzondere  Buren-
dag in de wijk te organiseren is. Zij fungeert graag als verzamelaar en doorgeef-
luik van ideeën.

Buurtzorg heeft hart voor de buurt
Hanneke van der Veen

Het klinkt misschien een beetje gek, maar ik ben echt van de Fruitbuurt - on-
derdeel van de wijk Cronestein - gaan houden. Niet omdat  het treinstation zo 
dichtbij is of het Cronesteynpark  maar om de mensen!
Toen ik vijf jaar geleden samen met mijn collega Trudy als wijkverpleegkundige 
in de Fruitbuurt kwam werken kende ik eigenlijk niemand. Ik weet nog dat we 
op zoek gingen naar plekken om met buurtbewoners in contact te komen. Op 
de  Schanstuin, bij de vergadering van de wijkvereniging of gewoon op straat. 
Toen we de eerste keer met een groepje bij elkaar kwamen had ik een fruittaart 
gebakken. De taart viel gelukkig in de smaak en ze vonden het lief dat ik hem 
zelf gebakken had. 

Vanaf die tijd leerde ik steeds meer mensen kennen. Zij kwamen met wensen en 
ideeën voor een gezondere buurt. Allemaal wensen die te maken hebben met 
een veilig en saamhorig buurtgevoel. Ik weet nog goed hoe we bij de kringloop-
winkel kerstkaarten voor de buurt zaten te schrijven. Sophia was er ook bij, ze 
had nog maar pas leren schrijven op school. Zó benieuwd wie die kaart daarna 
in de brievenbus heeft gekregen! Daarna kwamen de andere activiteiten  die 
wij samen met de buurtbewoners hebben ontwikkeld op gang zoals de wandel-
groep en de buurtontmoetingsgroep die tegenwoordig is uitgegroeid tot buurt-
vereniging ‘de Fruitjes’. De moeder van twee buurtkindjes vertelde laatst hoe zij 
vroeger bij de optocht op Koninginnedag een prijs had gewonnen voor de best 
versierde fiets. Hoe mooi als je zulke fijne jeugdherinneringen hebt aan de buurt 
waarin je bent opgegroeid. Ik hoorde van ouders die het leuk vinden om met 
andere ouders iets voor kinderen in de buurt te organiseren. Op de nationale 
straatspeeldag bijvoorbeeld of misschien wel door een eigen ‘Fruitbuurtdag’ te 

Jolanda kwam bijvoorbeeld  met het 
idee van een ‘hangplek voor ouderen’. 
Samen met haar hebben we het Buurt-
bank-project op poten gezet. Iedereen 
kon mee mozaïeken in de Schanstuin 
en kijk nu eens hoe prachtig Onze 
Buurtbank daar staat. 
Zelfs de burgemeester heeft er al een 
keer opgezeten toen we met en voor 
buurtbewoners de kinderspelen op 
Koningsdag organiseerden.

organiseren. Word je enthousiast als 
je dit leest? 
Bel me en ik breng je in contact met 
andere ouders in de buurt.

Van al die lieve, mooie, blije maar 
ook verdrietige momenten van samen 
mens-zijn gaat mijn hart sneller klop-
pen. Als ik nu naar ons kantoortje op 
de Pompoenweg fiets kom ik zó vaak 
bekenden tegen. Een heerlijk ‘thuisge-
voel’ ook al zeggen we elkaar soms al-
leen maar gedag. Ik hoop jullie gauw 
weer tegen te komen, dan zal ik weer 
zwaaien. 
Tot ziens!

Hanneke, Buurtzorg, team Leiden
06-12373236/06-12202511

Paaseieren zoeken
Stefanie Bamborough

Al weer een tijdje geleden hebben 
buurtbewoners uit de Moerbeistraat, 
Vrijheidslaan rechterkant en Zoeter-
woudseweg tot de brug weer een 
geslaagde paasei zoek actie gehad! 
Sinds Corona zijn bewoners dit ge-
start.  De vaders hebben ‘s morgens 
alles verstopt waarna alle kinderen 
mochten gaan zoeken. 
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“Beton werd groen”
Els de Waard

Als bewoner van de flats rond het Bètaplein zou je zomaar kunnen vergeten dat 
er naast de deur, in het Kanaalpark, ook de nodige vernieuwing gaande is. De 
rondwandeling op 2 juni van uitvoerders van aannemer van Doorn met wethou-
der Terpstra, een aantal bewoners, de gemeente en projectontwikkelaar Green 
Real Estate was een goede aanleiding om verder te kijken dan de eigen neus 
lang is. 

Water
Wat nu nog een behoorlijke zandvlakte is wordt straks (is misschien al bij het 
verschijnen van deze editie) een gebied met wandelpaden en een speeltuintje 
met een betonnen zitrand zoals we die kennen van Bètaplein en Sigmaplant-
soen. Tot die tijd wordt druk gewerkt aan een goede waterhuishouding, onder- 
en bovengronds. Zo zijn er zogenaamde wadi’s aangelegd – een verdieping in de 
grond waarin regenwater wordt opgevangen, vertraagd wordt afgevoerd en dan 
in de ondergrond opgenomen. Wadi staat voor Water Afvoer Drainage en Infil-
tratie. Op deze manier wordt ook voorkomen dat schoon water onnodig naar de 
rioolwaterzuiveringsinstallatie gaat. Daarnaast is  een dubbele riolering aange-
legd waardoor vuil en schoner gebruikt water gescheiden worden en zo alweer  
op rioolzuivering wordt bespaard. De vijver aan Omega- en Epsilonplantsoen, die 
doorloopt in het water tussen Kappakade en Deltaweg gaat doorstromen naar 
het Kanaalpark. Als dat een feit is wordt ook de verbindingsbrug, tussen deze 
twee wijkdelen, die er al geruime tijd ligt,  open gesteld.

Groen en autoluwte
Er is moeite gedaan om weer zoveel mogelijk groen tussen de bebouwing te 
realiseren en om bestaande bomen te behouden. Zo is de treurbeuk behouden 
en verplaatst naar het Kanaalpark. Met plantenbakken wordt de groene stijl van 
het Bètaplein doorgetrokken in het Kanaalpark. In afstemming met de bewoners 
van het Gemiva complex aan de Kanaalweg zijn er fruitbomen geplant en kan 
er een picknickplaats worden ingericht. De  bewoners kunnen ter zijner tijd het 
fruit oogsten. Om meer wandelruimte te verwezenlijken is het haaks parkeren 
waar mogelijk veranderd in langs parkeren. Dit ontlokte een van de bewoners 
van de Alphtoren de vraag naar parkeerbeleid, in het bijzonder voor bewoners 
van zijn flat. De wethouder noemde het streven van Leiden naar een autoluwe 
stad en wees op het nabijgelegen treinstation Lammenschans. Autobezitters 
zonder eigen parkeerplaats zijn aangewezen op de garage onder het Bètaplein 

Kanaalpark under construction

wat wel een duurdere aangelegenheid 
is dan het vergunning parkeren in bij-
voorbeeld de binnenstad. Fietsers zijn 
geholpen door het plaatsen van extra 
‘fietsnietjes’ waartegen de fietsen 
geparkeerd kunnen worden. 
Tijdens de werkzaamheden stuit men 
ook op de historie van dit gebied. 
Zo trof de bouwer heipalen voor de 
voormalige textielfabriek van Van Wijk 
en Heringa aan.
Als afsluiting van de wandeling 
plantte wethouder Julius Terpstra een 
plant in een perkje voor Kanaalpark. 
In een slotwoord bedankte hij de 
bewoners van de Lammeschansdrie-
hoek voor het geduld dat nodig was 
om alle bouwwerkzaamheden mee 
te maken. Hij sprak uit dat de opzet 
van een goed leefbare woon/werkwijk 
is geslaagd en geeft aan dat dit een 
voorbeeld is voor de verdere ontwik-
keling binnen de Lammenschansdrie-
hoek
(Wie de werkzaamheden in he Ka-
naalpark op de voet wil volgen kan 
dat doen via de BouwApp.)

Hoe bereik je de bewoners 
in een bepaald gebied? 
Fransje Barnard

Dat is best een lastige vraag want er 
zijn niet overal locaties beschikbaar. 
Bewoners zouden overal in de stad 
de kans moeten hebben om redelijk 
in de buurt terecht te kunnen met 
een vraag, een idee of zomaar voor 
een praatje. En hoe leuk is het dat dat 
tegenwoordig kan op woensdagen bij 
restaurant Vet Gezond. In de Lam-
menschansdriehoek wonen veel en 
steeds meer mensen, in een al lang 
bestaande wijk maar ook in de nieuw-
bouw waarvan er nog veel meer gaat 
komen. Er wonen veel studenten. Ook 
gaan er veel kinderen naar school.  
Zoveel mensen bij elkaar in een rela-
tief klein gebied dat is levendig maar 
zonder een duidelijk buurtgevoel. Dat 
roept soms vragen op, dat is zoeken 
naar oplossingen en daar ontstaan 
plannen. Aan de Sociale Tafel tref je in 
wisselende samenstelling de professio-
nals aan om die vragen te bespreken. 
Maar ook je buurtgenoten. Een en al 
ontmoeten en verbinden. 
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Waar gaat het dan over?
Bijvoorbeeld: Er is nogal een fietsenprobleem en ook de wind heeft daar een 
aandeel in. Daar kan je het met de wijkBOA over hebben of over het afval of 
parkeren. De wijkagent, met hem gaat het vaak over zorgen of overlast in de 
buurt. De Sociaal Beheerder van DUWO, dat gaat over de studenten. Het Sociale 
Wijkteam, de Seniorencoach, de scholen. Allemaal mogelijke gesprekspartners. 
De Buurtcoach is de verbinder. Op dit moment hebben we het bijvoorbeeld 
regelmatig over de aanstaande Burendag. Dus gaan we gesprekken aan. Zijn er 
plannen, zijn er acties bedacht. Wil iemand iets ondernemen. Wat doet de wijk-
vereniging. En vooral hoe krijg je dat bij elkaar. Vet Gezond en het Koffiehoekje 
doen in ieder geval mee met een lekkere actie. De Plus Supermarkt droomt van 
overal ontmoetingen (aan tafel). Er wordt gedacht aan sportmomenten. Wat er 
voor Burendag kan is mooi maar er zijn meer mogelijkheden waar we het over 
hebben, zoals een jaarlijks terugkerende markt, een wijkwandeling, buurtbankjes 
en leuke activiteiten in de bestaande horeca. 
Sowieso zijn plannen voor de wijk heel erg welkom. Heb je ideeën kom eens 
langs 
Vet Gezond Omegaplantsoen 4 woensdag 10-13:30 Buurtcoach: Fransje Barnard

Sporen op het Bèta Plein
Els de Waard

Ze staan er al even maar half mei werd het kunstwerk, bestaande uit .. paarse 
paddenstoelen , op het Beta plein officieel onthuld.
Volgens mycoloog Hans Adema zijn paddenstoelen, schimmels, eigenlijk de 
uitvinders van Internet. Zij trekken ondergronds sporen en verbinden zich zo met 
elkaar. Frank Koolen koos juist vanwege het symboliseren van die verbondenheid 
voor zijn kunstwerk en noemde het “Onze sporen”. Behalve deze twee heren 
gaven ook wethouder Yvonne van Delft en Erna Kortlang van de subsidiegever,  
het Lucas van Leydenfonds,  acte de presence.

Project
Frank heeft anderhalf jaar aan het project gewerkt, want de totstandkoming 
van het kunstwerk noemde hij een waar project. Het begon met door het fonds 
georganiseerde  gesprekken met omwonenden en middenstanders op  het plein, 
live en via social media. Daarop zijn drie kunstenaars uitgenodigd om een schets-
ontwerp te maken. Uiteindelijk koos een afvaardiging uit de buurt het ontwerp 
van Frank.
Vervolgens ging Frank zelf in gesprek met bewoners over zijn idee. Daarin kwam  
de behoefte aan verbondenheid, ook – of misschien juist – in een nieuwbouw 
flatwijk als de Lammenschansdriehoek naar voren.  “Het bleek belangrijk om op 
de een of andere manier een thuis met elkaar te maken”. Van zijn moeder kreeg 
hij als kind het Verkadeboek over paddenstoelen en daaruit leerde hij dat die 
onderling met elkaar in verbinding staan. Hij hoopt met  “Onze sporen”, die ook 
dienen als tafeltje om met elkaar omheen te zitten,  bij te dragen aan verbon-
denheid van mensen in de buurt. 
In het Da Vinci college gaf hij les over de paddenstoelen en zijn beelden in wor-
ding. Met elkaar maakten ze kleine paddenstoelen waarvan de bezoekers van 
de onthulling er een mochten meenemen. Volgens Frank blijven ook die kleine 
exemplaren met elkaar, en met het kunstwerk, verbonden.
Hans, die nu 72 is, begon al op zijn zesde paddenstoelen te bestuderen. Hij kent 
de meeste van de 600 soorten die er in Nederland zijn maar zoekt nog steeds 
verder. Enige tijd geleden vond hij nog een bijzonder exemplaar in de Hortus – 
“daar zijn er maar 25 van in de wereld”. 
Yvonne van Delft zei blij te zijn dat kunst nu samen met omwonenden is ge-
maakt. De titel ervan vond ze passend – “Er worden nu al sporen nagelaten in 
dit nieuw stuk stad”. 

Maandelijks activiteiten 
van de Fruitjes 
Dominique van der Steen 

Voor wie ons niet kent, wij zijn Buurt-
vereniging de Fruitjes. Sinds december 
vorig jaar ook echt officieel een ver-
eniging. Twee keer per maand komen 
wij samen in speeltuin Zuiderkwartier 
voor
een gezellig samen zijn. U bent van 
harte welkom ook eens te komen! 

De afgelopen periode hebben de 
Fruitjes zeker niet stil gezeten. Zo 
hebben we onder andere een fantasti-
sche salsa avond gehad en live muziek 
verzorgd door zangeres Linda. Allebei 
geslaagde avonden waar er binnen de 
vereniging nog lang over gepraat zal 
worden. 

De komende periode staan er ook 
weer leuke dingen op het programma 
zoals u in de bijgevoegde agenda kunt 
zien. Voel u welkom om eens een 
avond aan te sluiten!
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 Wijk
bewoners 

aan het 
woord

Er waren eens…
Els de Waard

Als we terug zoek in de tijd kunnen we van de geschiedenis van  
het  Kanaalpark eigenlijk pas in de 20e eeuw iets terug vinden. 
Wat uitgebreider kijkend weten we dat zich eertijds Romeinen 
hebben gevestigd bij kamp Matilo en dat er in later periode 
kastelen en hoeves zijn geweest waarvan  kasteel  Cronesteyn 
het bekendste was. Dat is gesloopt in de tachtigjarige oorlog. In 
1574 kwamen bij de schans Lammen, een van Leidsens verdedi-
gingswerken, de geuzen de stad binnen en ontzetten die. Resten 
van die schans zijn in 2020 aangetroffen in de polder, vlak bij de 
Europaweg.

Elders in deze editie is al vermeld dat in de grond van het Kanaalpark de heipa-
len terug gevonden zijn van de dekenfabriek van van Wijck en Heringa die daar 
in 1945 werd gebouwd. Deze fabriek werd, anders dan tussen Levendaal en 
Hogewoerd,  na de liquidatie van het bedrijf in 1963 niet behouden. 
We vervolgen de geschiedenis in 1974 toen er op het Lammenschanspark een 
scholencampus werd gebouwd. 

Campus
Die omvatte vijf schoolgebouwen: de MTS, de LEAO, de MTRO (het toerisme 
onderwijs) , het vormingscentrum werkende jongeren en de streekschool voor 
beroepsbegeleidend onderwijs. Vanaf 1980 – 2007 werkte Marten Ris bij de 
streekschool  als docent AVO (maatschappelijke vorming) en vervolgens coördi-
nator van CWJ, Cursussen voor Jeugdige Werkzoekenden .
Hij beschrijft de campus met nog steeds leuke herinneringen daaraan: “Als je 
vanaf de Lammenschansweg het terrein opkwam moest je eerst langs conciërge 
Buijs. Die had een bord in de tuin waarop stond dat Jezus overal is. Natuurlijk 
ging daar een student naast staan, om zich heen speurend waar die dan was. 
Voorbij de conciërge trof je slagbomen waarover de heer Noppen de wacht 
hield. Daar weer voorbij was het een eigen onderwijswereld waarvan veel bewo-
ners elkaar jaren later nog kenden en kennen”. 
Aan het werken met wie later ‘moeilijk bemiddelbare’ jongeren gingen heten 
denkt Marten met nostalgie terug. “ Voor hen was het reguliere vormingswerk 
te vaag dus we moesten meer op maat werken. Alles kon eigenlijk”. In  de 
zogenaamde ‘’cursus jeugdige werkzoekenden (algemene oriëntatie) bedacht hij 
met collega’s een programma waarin de ongeveer 50 deelnemers per jaar een 
beroepencircuit volgden. Elke week maakten zij kennis met een andere bedrijfs-
tak en daarnaast stonden er sport en AVO op het programma.  Het contact tus-
sen docenten en leerlingen was intensief, “als ze niet kwamen opdagen gingen 
we ze halen”. 

De driehoek
Na opheffing van het project is Mar-
ten een poosje van het park verdwe-
nen om op het terrein van het LOI, 
waar ROC Leiden verschillende oplei-
dingen had, te werken. Als directeur 
Informatisering kwam hij op het Ka-
naalpark terug. Daar werden in 2011 
door ROC Leiden, nu mboRijnland, en 
het Da Vinci College de gebouwen 
betrokken die indertijd voor zoveel 
ophef zorgden. Inmiddels maken die 
deel uit van het grote nieuwbouwge-
bied dat we nu kennen.
Marten is nog steeds actief in het 
onderwijs – als voorzitter van diverse 
examencommissies van mbo instel-
lingen en de examenraad van mbo-
Rijnland.

Nieuwbouw De Ananas
Arie Kuijpers

Aan de rand van de fruitbuurt is in de 
laatste 3 jaar een markant gebouw 
verschenen op de plek waar vroeger 
de veiling zat en later o.a. een kring-
loopwinkel: De Ananas.
Er zijn 5 torens verrezen met ook 
bijzondere namen die allemaal iets 
met een ananas te maken hebben. 
De kant van de Lammenschansweg 
bevat de torens: Bromelia (oplevering 
vanaf eind 2021), Viridis en Mordilona 
(beide opgeleverd in 2023). Aan de 
andere kant staan de torens: Arvensis 
(opgeleverd 2022) en Poales (najaar 
2023 oplevering).
Een uitleg van de bijzondere namen 
volgens Wikipedia.

Marten Ris en concierge Buijs
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Foto: De blauwe tram

Foto uit de oude doos

Arvensis, Mordilona en Viridis zijn verschillende soorten ananassen. Deze ananas-
sen behoren tot de familie van de Bromelia en deze is weer onderdeel van een 
orde van eenzaadlobbige planten die Poales genoemd wordt.
Zaterdag 17 juni is de binnentuin officieel geopend door wethouder Julius 
Terpstra. Hij plantte met adjunct-directeur van De Raad Bouw Wouter de Wolff 
toepasselijk een ananasplant in de tuin. Deze tuin bevat een jeu-de-boulesbaan, 
tafeltennistafel, speelweide en kweekkas en is exclusief voor de bewoners van 
De Ananas. De tuin wordt automatisch beregend, wat voor de opening nog 
niet helemaal goed ging zodat er wat terrassen gelegen aan de binnentuin nat 
werden, maar dat is opgelost.
Begin juli is de parkeergarage open gegaan voor de bewoners. In de loop van 
augustus mogen de bezoekers er ook parkeren. Hierdoor zouden er minder 
auto’s in de wijk moeten staan.
Begin 2024 moet het hele gebouw opgeleverd zijn en wordt er aan de kant van 
Arvensis en Poales nog een klein parkje aangelegd (waar nu nog de bouwketen 
staan). Daarna wordt het fietspad naar de Lammenschansweg aangelegd.

Buurt in de wijk: de Vlietkaap

De buurt “de Vlietkaap” in de wijk Cronestein bestaat uit 57 woningen in 4 
bouwblokken langs de Vrijheidslaan, Harmen Doumastraat, Hans Flustraat en 
Chris de Jongstraat. In 1994 werden in  “de Vlietkaap” drie straten vernoemd 
naar de slachtoffers van de Leidse Silbertanne-actie. Wat is het verhaal achter 
deze straatnamen ?
Tijdens de Tweede Wereldoorlog werd de Jodenvervolging met angst en afgrij-
zen gade geslagen door de Nederlandse bevolking. Het was duidelijk dat de 
bezetter bij zijn wandaden hulp kreeg van de Nationaal Socialistische Beweging 
(NSB) die de nazi uitgangspunten steunde. Deze speelde onder meer een actieve 
rol bij het aangeven van Nederlanders die het naziregime vijandig gezind waren. 
De bezetter stelde de oprichter van de NSB, Mussert het volgende voor: voor 
elke moord op een NSB-er of Duitsgezinde Nederlander zouden drie prominente 
Nederlanders in het geheim worden geliquideerd. Dat zou bij de bevolking een 
sterk afschrikwekkend effect hebben. Deze represaille-moorden stonden bekend 
onder de onder de onschuldig klinkende codenaam Silbertanne (zilverden). De 
eerste voor liquidatie in aanmerking komende personen kregen op de lijst bij de 
Sicherheitspolizei een dennentakje achter hun naam.
Op maandag 3 januari 1944 werd op het Leidse Rapenburg de NSB-er G.W. 
Diederix neergeschoten, het hoofd van het Gewestelijk Arbeidsbureau. Hij was 
degene die jonge mannen opriep om in Duitse krijgsdienst in het oosten te 

vechten. Opvallend was dat Diede-
rix een grotere voortvarendheid aan 
de dag legde dan zijn voorganger. 
Hoewel Diederix niet aan zijn verwon-
dingen bezweek, sloeg de bezetter 
hard terug. Niet alleen moesten drie 
prominente Leidse burgers worden 
geliquideerd, ook werden 35 bekende 
Leidenaren gearresteerd. De bezet-
ter wilde met deze maatregel de stad 
straffen voor de onwillige houding 
van de Leidse Universiteit om met de 
bezetter samen te werken. In verband 
met de aanslag op Diederix gaf het 
hoofd van de Duitse politie opdracht 
in Leiden een Silbertanne-actie uit te 
voeren.
Het eerste slachtoffer, Hans Flu, een 
jonge huisarts, werd uit zijn prak-
tijkwoning aan de Lammenschans 
weggevoerd naar het politiebureau 
door een Nederlandse NSB-er. Een uur 
later werd door de Sicherheitspolizei 
gebeld dat hij bij een vluchtpoging 
was gedood. Het tweede slachtoffer 
was Harmen Douma, hoofd van de 
Leidse Schoolvereniging, een lagere 
school aan het Noordeinde. Hij werd 
op school opgehaald en ook hier 
belde de Sicherheitspolizei dat er aan 
de Kanaalweg een lijk moest worden 
opgehaald. Het derde slachtoffer was 
dr. Christiaan de Jong, conrector van 
het Leidsch Gymnasium, werd bij zijn 
woning opgehaald en voor verhoor 
naar het politiebureau gebracht. Op 
het Rapenburg, vlak bij de plaats waar 
de voorgaande avond de mislukte 
aanslag op Diederix was uitgevoerd 
werd hij doodgeschoten.

Bron: Leiden, 4 januari 1944
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Ook aan de slag?
Door: Marion van Dongen

In onze ALV afgelopen voorjaar hebben wijkbewoners kennis kunnen maken 
met diverse maatregelen om het eigen huis, huur of koop, te verduurzamen. Dat 
helpt tegen de kou en voor de portemonnee. De aanwezige bewoners kon-
den thuis gelijk aan de slag met radiatorfolie. De interessante workshop werd 
gegeven door Wilma van Griethuizen energiecoach voor de Burgemeesters - en 
Professorenwijk. Wil je meer weten over de mogelijkheden voor je eigen huis 
dan kan je je laten informeren door een energiecoach via 
www.energiekleiden.nl/energiecoach. 

Ook is er in onze wijk Cronestein een aanbod vanaf het voorjaar 2023 bij het 
mboRijnland van studenten en docenten installatietechniek. Zij kunnen bij-
voorbeeld berekenen  of jouw dak geschikt is voor een zonneboiler en hoe je 
kan checken of jouw huis geschikt is voor een hybride warmtepomp. Vanaf 17 
augustus kun je een afspraak met het Energieloket mboRijnland maken via 
www.gagoed.nl/energieloketmborijnland. 
Dichter bij huis kan het niet, gratis en onafhankelijk.  

Cronestein goes Green
Van Babette van Spijker
 
Gelukkig wordt ons buurtje steeds groener, zowel letterlijk (na de aanleg van de 
extra plantsoenen aan de Zoeterwoudseweg) als figuurlijk (hulde voor de buurt-
bewoners die ik met een grijper en vuilniszak de buurt schoon zie houden!). 
Maar het kan natuurlijk altijd nóg groener!
 
Misschien maken jullie je ook zorgen over de opwarming van de aarde en wat 
dit voor de toekomst zal betekenen. En vraag je je af wat je kunt doen om 
steeds extremere weersomstandigheden te voorkomen en onze planeet groen te 
houden.
 
Hoewel ik niet de illusie heb dat wij met onze buurt klimaatverandering tegen 
kunnen gaan, voel ik toch de behoefte “iets” te doen. Ontstaan grote verande-
ringen tenslotte niet doordat genoeg mensen zich ergens druk om maken? Als 
we allemaal een druppeltje bijdragen kunnen we die gloeiende plaat misschien 
laten afkoelen… Of zoiets :-) Dus waarom niet beginnen in onze buurt!
 
Het leek me daarom leuk om in deze buurtbrief een nieuwe rubriek te starten 
met de naam “Cronestein goes Green!”
 
Hierin kunnen we elkaar inspireren tot duurzaam gedrag. Van het planten van 
extra bloemen voor de bijen en vlinders tot het meelopen in de klimaatmars; al-
les mag en kan.
Ik ben benieuwd wat jullie allemaal al doen om de wereld een beetje duurzamer 
te maken en wie weet brengen we elkaar op ideeën!
 
Aangezien ik deze rubriek gestart ben zal ik een aftrap geven en iets vertellen 
over een eigen groene actie. Misschien hebben jullie mij rond zien lopen achter 
een blauwe kinderwagen, met daarin mijn baby van inmiddels een half jaar. En 
wat kunnen baby’s als de beste? Poepen! Wát een plastic gooi je weg met al die 
luiers… Na enig wikken en wegen ben ik gestart met wasbare luiers. Het was 
even een drempeltje, maar nu ik ze gebruik ben ik erg tevreden! Ondanks dat de 
wasmachine wat vaker aanstaat, bespaart het toch behoorlijk wat CO2 in verge-
lijking met wegwerp-luiers; zeker nu de wasmachine stroom krijgt via onze zon-
nepanelen. En, niet geheel onbelangrijk voor een vermoeide moeder; wasbare 
luiers houden spuitpoep zelfs beter tegen dan plastic luiers heb ik ontdekt. Vanaf 
nu hoef ik dus én minder poep-kleertjes te wassen én ik verschoon mijn zoontje 
met een wat schoner geweten!
 
Ik ben benieuwd naar jullie acties!

thema’s
die spe-

len in de 

Wijk

Wijziging bomenver-
ordening
Marion van Dongen/Bomenbond

Op 27 juni 2023 heeft het Leidse col-
lege van B&W een gewijzigde Bomen-
verordening (Vfl – Verordening fysieke 
leefomgeving, onderdeel bomen) voor 
inspraak vastgesteld. De inkt van de 
vorige wijziging (2021) is nog nauwe-
lijks droog en toch alweer een nieuwe 
tekst. 
 
De bomenbond constateert dat het 
behoorlijk wat wijzigingen zijn en 
dient daarom een zienswijze in. Voor 
onze wijk zal dat ook gevolgen  kun-
nen hebben. Ons voormalig bestuurs-
lid Jaap Bierman hield nauwlettend 
in de gaten wanneer er weer een 
aanvraag was om bomen te kappen 
voor de nieuwbouw her en der in 
de wijk. Regelmatig met succes. Met 
deze nieuwe verordening zou het 
nog niet eens meer bekend zijn dat 
er bomen gekapt gaan worden. Als 
wijkvereniging steunen we dan ook 
de zienswijze van de Bomenbond om 
het schaarse bomengroen in onze wijk 
te sparen.

Babette van Spijker
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Een tweede groene ring ook interessant voor de wijk 
Cronestein? 
Door: Marion van Dongen 

In de mailbox een uitnodiging voor de zomervakantie op 27 juni om mee te 
praten bij de gemeente over een uitbreiding van het succesvolle Singelpark maar 
dan in de omliggende wijken de zogenaamde tweede Groene Ring. 

Vanuit het bestuur konden we helaas door gebrek aan menskracht hier niet bij 
zijn.
We hebben wel onze ideeën die al eerder zijn ingebracht in zienswijzen groen en 
bereikbaarheid, de parkennotitie van oudbestuurslid Jaap Bierman en bewoners 
in het Lammenschansgedeelte om die ring  ook aan de zuidwest kant van Leiden 
te bevorderen. 
“Onze wijk Cronestein kent weinig groen en zeker met de uitbreiding rond het 
Bétaplein meer verstening. We zouden dan ook twee zaken gerealiseerd willen 
zien om het wandelen naar het groen in het polderpark Cronesteyn te verbete-
ren.
1. Voor veel bewoners aan het gedeelte langs de Kanaalweg is er maar deels een 
goed te gebruiken voetpad, deels fietspad. Nu is dat onveilig om het polderpark 
te bereiken. De enige groene long voor die kant van de wijk. Wij zouden dat een 
goede uitbreiding vinden voor de groene ring.
2. Vanuit de andere kant van onze wijk is de Zoeterwoudseweg parallel aan de 
Trekvliet de groene uitvalsroute voor voetgangers en fietsers naar het Groene 
hart. Niet alleen voor onze wijk Cronestein maar ook voor de bewoners van Tuin-
stadwijk. Binnen enkele jaren zal de verbinding door de uitbreiding en wijziging 
van de Europaweg en het Lammenschanspein, en verhoging van de Lammebrug, 
met het polderpark leiden tot,  vooral voor voetgangers met kinderwagens, 
rollator en rolstoelen een moeilijker toegankelijkheid.  We zouden voor deze 
doelgroep graag zien dat zij gelijk vanaf het lange voetpad vanaf de brug direct 
het polderpark in kunnen met een nieuw aan te leggen brug. Een simpele brug 
zoals die onlangs is aangelegd bij de boerderij van Gemiva.

Een reeds bij u bekend punt is het gezamenlijke, intensieve gebruik van de weg 
voor fietsers, voetgangers en enkele auto’s langs het Polderpark.”

De mail is ontvangen en nu wachten of de punten opgepakt worden.

Onderzoek verkeersveiligheid Lammenschansweg af-
gerond
Door Edwin van Ginkel

Wethouder Ashley North (Klimaat, Mobiliteit en Financiën) nam 13 juni jl. het 
rapport met conclusies van het verkeersveiligheidsonderzoek over de Lammen-
schansweg in ontvangst. De petitie die het actiecomité “Lammenschansweg 
Veilig!” begin dit jaar aan de wethouder aanbood, was een belangrijke aanzet 
voor dit onderzoek. 
De afgelopen maanden deed het onderzoeksbureau DTV in opdracht van de 
gemeente Leiden onderzoek naar de mogelijkheden om de veiligheid op de Lam-
menschansweg op korte termijn te verbeteren. Een klankbordgroep bestaande 
uit afgevaardigden van verschillende wijkverenigingen, bewonersorganisaties en 
het actiecomité “Lammenschansweg Veilig!”dacht mee tijdens het onderzoek. 
Namens de wijk Cronestein namen twee mensen uit het bestuur, studenten en 
bewoners van de Cronesteinflat deel aan de klankbordgroep. Ondergetekende 
was een van hen. Daarnaast is er voor dit onderzoek een enquête gehouden op 
DoeMee, die veelvuldig werd ingevuld.
Vooral voor onze wijk zijn er concrete aanbevelingen gedaan om de oversteek 
van de Tomatenstraat richting Gamma te verbeteren met een paar simpele in-
grepen. Dit in afwachting van de grote aanpak met het plaatsen van stoplichten 
en een herinrichting van de hele Lammenschansweg hopelijk eind 2024. Ook 

de uitstapplek van de bushalte onder 
spoorbrug zal gewijzigd worden op 
korte termijn. Al tijdens de bijeenkom-
sten zijn er al zaken aangepakt zoals 
verlichting onder de verkeersborden .
Ashley North is blij met de snelheid 
waarmee dit rapport tot stand is 
gekomen en sprak zijn lof uit over 
de betrokkenheid van de klankbord-
groep: “Dankzij jullie alertheid en 
actiebereidheid ligt er nu een mooie 
lijst met aanbevelingen om de Lam-
menschansweg veiliger te maken. We 
gaan hiermee aan de slag”. 
Kijk voor meer informatie op: Her-
inrichting Lammenschansweg - Ge-
meente Leiden
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RijnlandRoute augustus 2023
Door Edwin van Ginkel 

De N206 Europaweg en het Lammenschansplein vormen de belangrijkste ont-
sluitingroute voor het zuidoostelijk deel van de Leidse regio. Bovendien vormen 
de Lammebrug en Lammenschansplein samen de stadsentree van Leiden. Op dit 
moment kunnen de N206 Europaweg en het Lammenschansplein het huidige 
verkeer niet aan. Hierdoor ontstaan er regelmatig files. Door toedoen van diverse 
ruimtelijke ontwikkelingen, onder andere in de Lammenschansdriehoek en Vliet-
zone, worden deze wegen steeds drukker. Daarom wordt de N206 Europaweg 
verbreed tussen het Lammenschansplein en de A4. Met een goed functione-
rende ontsluitingsroute aan deze zijde van de stad blijven Leiden en Voorschoten 
bereikbaar, nu en in de toekomst.
Wat gaat er gebeuren?
De N206 Europaweg krijgt in iedere rijrichting 2 rijstroken. Ook het Lammen-
schansplein gaat op de schop. De Lammebrug en de Trekvlietbrug worden ver-
vangen. De Lammebrug blijft beweegbaar en wordt breder en 2,5 meter hoger. 
Hierdoor hoeft deze brug in de toekomst minder vaak open voor schepen. De 
Trekvlietbrug wordt vervangen door een vaste brug. Door de verhoging van de 
Lammebrug moet ook het plein verhoogd worden. Ook krijgt het plein meer 
rijstroken om het verkeer sneller door te laten stromen. De provinciale loswal is 
nu rechtstreeks aangesloten op het Lammenschansplein. In de nieuwe situatie 
wordt deze loswal aangesloten op de Kanaalweg, zodat de doorstroming op het 
plein verbetert.
De aansluiting van de Vrouwenweg en Vlietweg op de Europaweg worden veili-
ger gemaakt . In de nieuwe situatie is het alleen nog maar mogelijk om bij deze 
aansluitingen rechtsaf te slaan. Hierdoor kan het verkeer niet meer oversteken. 
Het verkeer op de Europaweg blijft voorrang houden. Verkeer dat de andere 
kant op moet, kan onder de nieuwe Lammebrug doorrijden naar de andere 
aansluiting.
Door de verhoging en aanpassing van het Lammenschansplein moet ook de 
fietsstructuur opnieuw worden ingericht. De twee fietspaden op de bestaande 
Lammebrug worden naar de noordoostkant van de nieuwe brug verplaatst. 
Daarnaast komt er een voetpad op de nieuwe brug. Op de Trekvlietbrug blijven 
de fietspaden aan twee kanten behouden. Ook blijft het mogelijk om het Lam-
menschansplein veilig over te steken door de nieuwe fietstunnels.
Aanpassingen van een bestaande weg en bruggen in een drukbevolkt gebied 
gaat altijd gepaard met overlast. Dit heeft tijdelijk invloed op de bereikbaarheid. 

Het uiteindelijke doel is dat de bereik-
baarheid aanzienlijk verbetert. Dit jaar 
verkent de provincie samen met de 
betrokken gemeenten en omgevings-
partijen verschillende scenario’s voor 
de uitvoering van de werkzaamheden. 
Dit om te bezien hoe de overlast zo-
veel mogelijk kan worden beperkt. In 
deze verkenning worden ook andere 
(bouw)ontwikkelingen in de projec-
tomgeving die tot extra verkeersbe-
wegingen kunnen leiden, bekeken. 
Uiteraard wordt gestreefd naar een 
zo goed mogelijk bereikbaarheid voor 
alle weggebruikers. 

Gamma-Locatie

Op vrijdag 13 juni tekenden Wou-
ter de Wolff, directeur van De Raad 
Bouwontwikkeling, samen met 
wethouder Julius Terpstra, de intentie-
overeenkomst voor de Gamma-loca-
tie. Zij deden dit op de PROVADA, de 
grootste vastgoedbeurs van Nederland 
in de RAI Amsterdam. Met het teke-
nen van de overeenkomst, spreken de 
partijen de intentie af voor een goede 
samenwerking voor de planvorming 
van de Gamma-Locatie. De intentie-
overeenkomst is de eerste overeen-
komst inzake de start van de planvor-
ming, waarbij het doel is om de
haalbaarheid van de bouwplannen te 
onderzoeken. Het gebouw zal meer-
dere functies hebben, zoals op de 
begane grond mogelijk zorgfuncties 
(bijvoorbeeld fysiotherapeut of huis-
arts), commerciële voorzieningen en 
horecagelegenheid.
Er komen ongeveer 400 woningen, 
waarvan 35% sociale huur. Ook een 
luxe full-service seniorencomplex met 
circa 100 woningen zal haar thuis 
vinden in het gebouw. Deze service-
appartementen zijn levensloopbe-
stendig en het gebouw biedt genoeg 
ruimte en mogelijkheden om elkaar te 
ontmoeten. Denk aan een kookstudio 
en het ontmoetingsplein die direct 
verbonden is met de binnentuin waar 
men met elkaar van eten kan genieten 
of spelletjes kan doen.
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Nuttige adressen en 
telefoonnummers

Spoedeisende hulp
Bel naar het algemene alarmnummer: 112.

Politiebureau Leiden-Zuid
Vijf Meilaan 135B, 2321 RK Leiden
Tel. 0900-8844 (24 uur p/dg, 7 dagen p/wk 
bereikbaar)

Meld Misdaad Anoniem
Tel. 0800-7000

Wijkverenigingcronestein.nl 
De site van de wijkvereniging met regelmatig 
updates over de wijk, de agenda, de wijkkrant 
en de oude nummers en de jaarverslagen. 

Redactie wijkkrant Cronestein
Adres: Tomatenstraat 2, 2321 HG Leiden
E-mail: info@wijkverenigingcronestein.nl
KVK: 28079936
Bankrekening: NL28INGB0000113491

Sociaal Wijkteam
www.leiden.nl/sociaal-wijkteam
Sociaal Wijkteam Roodenburg, Roodenburger-
straat 1a (1e etage), ook voor wijk Cronestein. 
Openingstijden: ma-di 9.00-11.00 uur / do 
13.00-15.00 uur. Voor een afspraak: kom langs 
tijdens openingstijden of bel naar 14071. Via de 
mail: swtroodenburg@leiden.nl

Thuiszorg
Buurtzorg voor verzorging en verpleging thuis
Tel: 06-12202511
E-mail: leiden@buurtzorgnederland.com

Melding doen bij de Gemeente Leiden
Meld aandachtspunten over de woonomgeving 
(o.a. zwerfvuil, overlast, storingen): per telefoon 
14 071 (8.30-17.00 uur) of via 
www.leiden.nl/melding

Wijkagent 
Danny Onderwater te bereiken op  0900 – 
8844 of via WhatsApp 06-20439713 en via 
de website van de politie: politie.nl/mijn-buurt/
wijkagenten

Klachten gemeente Leiden
Bent u het niet eens met een besluit van de ge-
meente? U kunt bezwaar maken via de website: 
www.leiden.nl/bezwaar

Gemeentelijke brieven gericht aan 
onze wijk
Vind alle brieven terug op de gemeentelijke 
website www.leiden.nl/bewonersbrieven 

WhatsAppen met de gemeente Leiden
De gemeente Leiden is via WhatsApp te 
bereiken voor korte en duidelijke vragen. Meer 
complexe vragen die niet kort en bondig te 
beantwoorden zijn, worden telefonisch of 
via de website afgehandeld. Het WhatsApp-
telefoonnummer van de gemeente Leiden is 
06-14459375 (op werkdagen tussen 08.30-
17.00 uur)

Cronestein.nextdoor.nl
Dit platform is er voor buurtbewoners (gratis). 
Plaats oproepen, vragen, mededelingen over de 
wijk en maak (digitaal) contact met je buren. 

Afvalwijzer-app 
Download de app met het ophaalschema van 
huisafval op uw telefoon. U krijgt dan een 
melding wanneer de vervangende ophaaldagen 
zijn, of wanneer er iets anders aan de hand is. 
De app is te downloaden in de App store en de 
Google Play Store.

Milieustraat
J.C. de Rijpstraat 11, 2315 WE Leiden. Ope-
ningstijden: ma-zat 08.00 - 16.00 uur

Grofvuil: afspraak inplannen
Via: www.leiden.nl/grofvuil of bel naar 14 071. 

Huisartsenposten Rijnland
Voor spoed in de avond/nacht en in het week-
end 088 – 427 47 00 
(Let op: levensbedreigende situatie? Bel altijd 
112)

Alrijne Ziekenhuis Leiderdorp
Simon Smitweg 1
2353 GA, Leiderdorp
071 - 5828282
alrijne.nl

LUMC
Rijnsburgerweg 10
2333 AA, Leiden
071 - 526 9111
lumc.nl

BasaltWassenaarsweg 501
2333 AL Leiden
071-5195195
rrc.nl

Apotheek De Nachtwacht
Albinusdreef 2
2333 ZA, Leiden

Zuider Apotheek
Lammeschansweg 15-b
2313 DH, Leiden

Heeft u nog tips, suggesties, adviezen, ideeën? 
Laat het ons weten via 
info@wijkverenigingcronestein.nl

Activiteiten en sporten in 
en om de wijk

Stichting Technolab Leiden 
Bètaplein 28 
071-5191324 
info@technolableiden.nl
www.technolableiden.nl 

Sportcity Leiden Vlietlijn
Zoeterwoudseweg 7H
071 5320350
leidenvlietlijn@sportcity.nl

Fit for Free – Sportschool
Lammenschansweg 130G
085 301 2400

Info
Boks! Premium Boxing Club - Boks-
school 
Fruitweg 30
06 14587077

Tacoyo 
Betáplein 24
06-41549731
v.verwoed@tacoyo.nl

Hockey - LHC Roomburg
Sportpark Roomburg
071 513 22 25

Korfbal - LKV Sporting Trigon
Zoeterwoudsesingel 50 
071 514 27 88

Korfbal – KZ Danaïden
Montgomerystraat 50
071 576 5733

Tennis - TC Roomburg
Tennispark Roomburg, Kanaalweg 60
071 -  5132713

Turnen/Gymnastiek - Gymsport 
Leiden
email: info@gymsportleiden.nl
website: www.gymsportleiden.nl

Jetts Leiden
Kanaalpark 140
071 - 7600444

 Altijd slim boodschappen doen voor een
extra lage prijs, met onze Laagblijvers.

polderoase THEEHUIS De tuin van de smid

Cronesteynpark LEIDEN 

lunch natuurspeeltuin feest kinderboerderij
high-tea vergadering training bruiloft

borrel excursies GROEN grasterras
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 Altijd slim boodschappen doen voor een
extra lage prijs, met onze Laagblijvers.
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Een bon voor één portie nachos uit de oven, 
met tomaatjes, ui, gesmolten kaas, guac-
emole, Parmezaanse kaas en chilisaus bij Vet 
Gezond zaterdag 23 september Bétaplein. Glu-
tenvrij en vegetarisch. Kan ook veganistisch.

Op is op

Emailadres:
Straat:

Levert u uw bonnen in 
met uw e-mailadres en 
straatnaam dan kunt u 
meedoen aan de loting 
voor een van de drie gra-
tis gevulde boodschap-
pentassen.

Alle bonnen worden aan 
het eind van de dag (23 
september ) verzameld en 
onder toeziend oog van 
het bestuur van wijkve-
reniging Cronestein 
worden drie bonnen gese-
lecteerd.

Een bon voor naar keuze 
koffie, thee, cappuccino 
met haver of koemelk 
met wat zelfgebakken 
lekkers erbij.

Op is op

Emailadres:
Straat:

Een bon voor naar keuze 
koffie, thee, cappuccino 
met haver of koemelk 
met wat zelfgebakken 
lekkers erbij.

Op is op

Emailadres:
Straat:

75.00


